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Var du med i föreningen på 
1900-talet? Hur var det på 
årsmötena? Vad gjorde ni? 
Och har du bilder från förr? 

Vi planerar ett bildspel med 
minnen från svunna tider. Hur 

var det på 70-, 80- och 90-talet? 
Finns bilder från första Euro-
peiska Mästerskapet på Balders-
näs? Var du med på första fort-
bildningsomgången år 2000? 
Eller har du bilder från något 

årsmöte eller en dråplig fest?
Dela med dig!!! Mejla dina 

bilder till kansliet@hovslagare-
foreningen.se så att !er kan få 
glädje av dem och gotta sig i 
nostalgi!

Nya styrelsen

Här är schemat

för Solvalla
Nu har nedräkningen 

börjat. Vi i styrelsen 
jobbar för fullt för att få till en 
givande och intressant helg på 
Solvalla för er medlemmar.

Vi satsar på Craig Trnka – 
igen. Förra året blev det ju så 
olyckligt att han ställde in sitt 
besök hos oss med en dags 
varsel. Det var svettiga timmar 
för styrelsen, innan Brad 
Greenham räddade situa-
tionen genom att med extremt 
kort varsel kasta sig på !yget 
till Göteborg och Åby.

En annan som varit ute och 
!ugit är vår medlem My 
Andersson, som hyrt en av de 
lägenheter Hantverkarna har 
på Gran Canaria. Hon berät-
tar på nästa uppslag om hur 
det var och hon är väldigt 
nöjd. Tänk att få en energikick 
av sol och värme mitt i vintern 
och komma hem med laddade 
batterier. My åkte med sin 
sambo men det "nns även 
större lägenheter att hyra. 
Varför inte samla ihop ett 
gäng och åka ihop nästa 
vinter?

I denna tidning delar också 
en medlem som valt att lämna 
yrket med sig av sina erfaren-
heter. Det är inte så munter 
läsning. Hur ser det ut hos 
dig? Känner du igen dig i 
beskrivningen?

 Ta hand om 
varandra! 

Mikaela 
Hallstedt 

Ordförande

En härlig  
energikick  
mitt i vintern

Ordförande har ordet

Det väntar ett tight program 
för de över 150 personer som 
hittills (läs 28 februari) anmält 
sig till årsmöteshelgen på 
Solvalla den 25-27 april.  

Från USA kommer Craig 
Trnka, som är först ut att 
föreläsa på fredag förmid-

dag. E#er honom tar leg vet Ellen 
Law vid och lär ut massor om 
röntgendiagnostik.  På e#ermid-
dagen fortsätter Craig Trnka 
med praktiska tips och SHF:s 
försäkringsrådgivare Martin 
Lindberg talar om försäkringar. 
Chrichan Ivarius, som sitter i 
Ansvarsnämnden för djurens 
hälso- och sjukvård, föreläser på 
temat ”Ansvarsnämndens arbete, 
vad gör nämnden och varför 
"nns den? 

SHF bjuder på ka$et under 
helgen men mat och festbiljett 
behöver du beställa och betala 

själv via en länk som kommer 
att mejlas ut och som även kom-
mer att läggas upp på hemsidan. 

Vill du nominera till Årets kol-
lega så mejla: 
hovslagarekollega@ 
hovslagareforeningen.se
Glöm inte att anmäla din hov-
slagarbil till utställningen Årets 
hovslagarbil: hovslagarbil@
hovslagareforeningen.se

Information läggs ut på hemsi-
dan e#er hand som det blir klart. 

Där "nns också länken för att 
boka hotell. Boka senast 24 mars. 
Anmäl också senast 24 mars via 
mejl till  kansliet att du kommer!

Preliminärt program
Fredag 25 april
08.30 Ordförande hälsar alla 
välkomna i föreläsningssalen
08.45  Föreläsare Craig Trnka  
i föreläsningssalen
10.15  Kaffe bland utställarna
10.45  Ellen Law, del 1
12.15  Lunch, mingel bland 
utställarna
13.15  Craig Trnka, praktisk 
föreläsning
14.45  Kaffe bland utställarna
15.15  Martin Lindberg
16.15  Bensträckare
16.30  Chrichan Ivarius
17.30  Kaffe bland utställarna
19.00  Middag
Lördag 26 april
08.00  Craig Trnka
10.00  Kaffepaus utställarna
10.30  Ellen Law, del 2
12.15  Lunch
13.00-18.00 Tävlingar
14.30-15.00 Kaffepaus, mingel 
bland utställarna            
19.00 Mingel inför festmiddag
19.30-00.30 Festmiddag
Söndag 27 april
10.00  Årsmöte på Solvalla

SHF med på  
Ridsportgalan 
Östergötland

Den 25 januari hölls för  
tjugonde gången Ridsportgalan 
i Östergötland, i år i Linköping. 
SHF var som vanligt på plats 
med sitt ”Hovslagarnas bord” 
som samlat traktens hovslagare 
till galan under många år. 

Evenemanget drar ungefär 
550 deltagare som får se prisut-
delningar inom hästverksam-
heten i Östergötland, äta en 
trerätters middag samt njuta av 
underhållning från scenen. 

– Vi hovslagare trä$ar både 
varandra och våra kunder den-
na kväll och har väldigt trevligt. 
SHF:s logga rullar på stor-
bildsskärmen och varje år hålls 
ett litet kort tal om oss från ga-
lans konferencier som detta år 
lät såhär:

”Svenska hovslagare-
föreningen, våra kära 

hovslagare, en del tycker 
kanske att ni skor er 
på andra, men lite 
långsökt kan man 

faktiskt säga att det är 
ni som faktiskt håller 
den här fantastiska 

galan på fötter!
De har troget stöttat oss 

på vår gala under alla 
år. Vi utbringar därför 
nu hovslagarnas skål.”

Foto: Chrichan Ivarius

Kallelse till årsmöte
SHF:s årsmöte hålls söndag 
den 27 april klockan 10.00 
på Solvalla. Årsmötet är 
öppet för medlemmar. 
Det blir sedvanliga årsmötes-
förhandlingar och val.    

två veckor innan mötet på 
föreningens hemsida,  
bakom inloggningen.



Byt ut vintermörkret och kylan 
mot en vecka i solen. Det 
gjorde My Andersson och 
hennes sambo. Det blev en 
underbar vecka på Gran 
Canaria med sol, bad, ljus och 
värme. En riktig energikick.

Som medlem i SHF kan man 
hyra någon av Hantverkar-
nas fyra semesterlägenheter 

på Kanarieöarna.  Lägenheterna 
ligger i San Augustin i området 
Rocas Rojas, på ön Gran Canari-
as sydspets. 

Två som tagit chansen och 
gjort just det är SHF:s medlem 
My Andersson och hennes sam-
bo Robby Johansson.

– Jo, vi var där och det blev ju 
toppen! Lägenheten är super"n 
och ligger bra till, nära a$ärer, 
pooler och stranden, säger My. 

Huset som Hantverkarna hyr 
ut har fyra lägenheter, en för 
bara två personer men i de an-
dra "nns plats för !er, upp till 
fem sex personer.

Lägenheten beskriver My som 
superfräsch och utrustad med 
allt man behöver: kök med ugn, 
spis, micro, kyl, frys och disk-
maskin. 

– Men vi såg inte diskmaskinen 
så vi diskade allt för hand, skrat-
tar My.

Allt fanns, såsom handdukar, 
lakan, kastruller och tallrikar 
men även sådant som diskmedel 
och salt- och peppar.

Helt i närheten av lägenheten 
"nns en liten matbutik och tio 
minuter från lägenheten ligger 
San Augustins köpcentrum om 
man behöver köpa något större. 
Och det går bra med bussar om 
man vill ta sig runt på ön.

Fina stränder
I området "nns tre pooler.
– Men vi var helst nere på 

stranden, dit det tog fem minuter 
att gå, säger My. 

Hon sy#ar på stranden i San 
Augustin, men därifrån kunde 
man gå bort till Playa del Ingles 
och även ut på Maspalomas 
sanddyner och ända bort till 
fyren, Faro de Maspalomas och  

vidare mot hamnen i Pasito 
Blanco, berättar hon.

– Vi promenerade nästan varje 
dag. En dag gick vi hela vägen, 
förbi playan, förbi nudiststran-
den och bort  till fyren och där 
tog vi bussen tillbaka. 

– Stränderna är "na sandsträn-
der där det är jätteskönt att gå 
barfota i strandkanten. 

Att hyra lägenheten för två 
personer kostade 3 000 kronor 
inklusive städning. My och 
hennes sambo åkte direkt e#er 
jullovet, 11-18 januari och de 
betalade 11 000 kr för sina !yg-
biljetter. Men om man har tur 
kan man hitta väldigt billiga !yg-
biljetter, framförallt om man 
åker när det inte är skollov. 

– Min sambo kollade härom-
dagen (läs 20 februari) och nu 
kan man åka för 1 500 kr.

Från !ygplatsen tog de en taxi 
och blev avsläppta i närheten av 
lägenheten. Nyckeln hängde i ett 
skåp med kodlås och allt 
fungerade smidigt.

Paret kom snabbt in i en dags-

rytm, där ett besök på gymmet, 
som låg 10-15 minuters prome-
nad bort, ingick.

– Vi gick upp, åt frukost, sen 
gick vi till gymmet och däre#er 
till stranden eller ibland direkt 
och åt lunch på en restaurang. 

– Det fanns jättebra lunchres-
tauranger men middag på kväl-
len var lite sådär, även om vi två 
kvällar åt supergod middag ute. 
Men vi lärde oss att vi hade kun-
nat äta middag hemma !era 
gånger istället för att sitta på en 

Unna dig en vecka i solen – till hyggligt prisDet kom ett mejl..
... från en medlem som varit 
verksam i södra Sverige men nu 
har valt att lämna både SHF och 
yrket. Känner du igen dig? Hur 
ser det ut där du är verksam? 

Hör av dig och berätta!

Här är mejlet:
Varför jag slutar? Det är ingen 

räntan sköt iväg har folk sålt av 
sina hästar. Pensionerade 
hästar har avlivats. 

Folk anlitar billigare hovslag-
are. Det kryllar av hemlärda folk 
som började åka runt och 
verka/sko för små pengar. 

Äldre och nyutbildade lägger 
sig prismässigt hundralappar 
under normalt skoningspris för 
att locka kunder. Vissa komp-
 letterar med annat extrajobb för 
att få ekonomin att gå ihop. 

Jag har länge kämpat med att 
få upp den allt för låga pris-
bilden här där jag är verksam 
men övriga som skor slåss om 
att vara billigast.

Ekonomin tvingade mig att 
söka annat jobb. Det blev ett 
heltidsjobb. Flertalet kollegor 
söker även de efter jobb på 
grund av brist på hästar och på 
tok för många hovslagare med 
noll ekonomiskt tänk. Man 
undrar om utbildningarna har 
tagit bort företagsekonomin 
från kurserna? Ska jag sko 
häst, så ska jag ha betalt 
därefter punkt slut! 

Övriga verkar supernöjda så 
länge de har vinst nog att 
kunna tanka bilen, ta sig till 
nästa kund och leva lite på 
svarta pengar. Galet ekonomi-
tänk som verkligen inte håller! 

Innan kunde man ställa krav 
på hästägarna att träna sina 
hästar så de beter sig på ett 
säkert sätt. Nu när alla 
hovslagare skriker efter jobb, 
kan hästägaren enkelt hitta en 
annan hovslagare som biter 
ihop och tar att hästen rycker 
och sliter och beter sig illa.

Allt, precis allt utvecklas till 

duktiga tvingas lägga ner på 
grund av att skolorna sprutar ut 
på tok för många hovslagare 
varje år. Jag har kollegor som 
inte ens har råd att köpa 
vinterdäck längre. Men frågar 
folk så ”drunknar” de i jobb. 
Man ser nästan varje vecka på 
yrkesverksamma om hovslag-
are som lägger ner. Det är en 
tråkig utveckling men 
marknaden är övermättad. 

Antalet hovslagare, fortsätter 
att öka och öka. Alla nya är 
desperata efter jobb, när CSN 

examen. Likaså bankerna om 
de valt ta nystartslån.

Jag tackar för mig i denna 
branschen. 

VACKRA VYER. My Andersson och hennes sambo promenerade mycket 
längs de vackra stränderna. Foto alla bilder: Privat

ALLT MAN BEHÖVER. Lägenheten var ”superfräsch” och hade allt från 
köksutrustning till handdukar och en uteplats med vajande palmer.

LUNCHEN BÄST. Att äta lunch ute  
var toppen men på kvällarna 

råvaror för att laga sin egen 
middag hemma.

“Det !nns jättegoda 
råvaror att köpa  

i a"ärerna så man  
kan lika gärna  
laga middag  
i lägenheten”

 
 My Andersson

Medlem som hyrt 

Hantverkarnas lägenhet 

tråkig restaurang. Restaurang-
erna var inte superbra. Men vi 
är lite kräsna med maten, säger 
My.

– Temperaturen låg på mellan 
25 och 27 grader hela veckan.

– Men det blir inte sådär 
stekande varmt för det blåser 
litegrann hela tiden.

– Det var heller inte så mycket 
folk när vi var där, mest pen-
sionärer. Det var väldigt lugnt 
och skönt. Och det var perfekt 
att åka i januari så att man får 

mycket sol. Det har gett mig jät-
temycket. Det är så tu% i Sverige 
på vintern.

– Vi är supernöjda och kom-
mer att åka igen. Vi planerar att 
göra det här en gång om året, 
säger My Andersson.
 Lisa Olsson

Här kan du läsa mer om 
Hantverkarnas lägenheter:
https://www.hantverkarna 
stockholm.se/-medlem-
medlemsformaner/semester 
lagenheter-pa-gran-canaria

TRÄNING. Gymmet ligger en kort 
promenad från lägenheten. 



FRÅGA: Hur vanligt är det med 
vrickningsskador på vintern? 
Och hur mycket ökar risken för 
vrickning vid snöklampar? Det 
råder ständig oro hos ägare för 
att hästarna ska vricka sig på  
grund av snöklampar om de går 
utan snösulor.   Kate Jürrisson
 

SVAR: Hej!
Det känns alltid som en 

stående fråga från djurägare på 
vintern; ska jag sätta på snösu-
lor? Hur många brodd ska jag 
ha på min häst? Vad blir det för 
väder? Vintertid så är vi allt 
från metrologer och fysiker till 
hovslagare.

Om vi börjar med broddens 
inverkan så blir den största in-
verkan på greppet det faktum 
att vi skruvar i brodd. Huruvida 
man använder två, fyra eller sex 
broddar per hov verkar ha 
något mindre påverkan. Den 
största skillnaden blir då i glid-
fasen i steget, vilken är en stor 
del i stötdämpningen för hoven 
och benet. Men det är ju bättre 
att hästen har ett grepp än att 
den !äker sig.

Vad det gäller snösulor så 
"nns det ju ett jättesortiment av 
olika typer och märken. Tanken 
är ju att den skall förhindra 
styltor så att brodden kan grep-
pa i underlaget. Jag själv före-
drar snösulor som man kan 
använda temporärt när det är 

snö. Många gånger så kan snö-
sulor sitta alldeles för länge och 
när det inte behövs och då or-
sakar de mer skada än nytta.

Hursomhelst ökar skadorna 
på vintern. Vi ser dock inte ett 
ökat antal hästar med vrick-
ningsskador på vintern, vilket 
man skulle kunna tänka sig att 
inte bara snöklampen utan 
också det frusna knögliga un-
derlaget skulle kunna öka 

risken för. Men de !esta hästar, 
dock inte alla, tar det i alla fall 
lite lugnare när det blir väldigt 
knögligt underlag. Men man 
kan se en ökning vad det gäller 
bäckenskador på häst på vin-
tern. Det har att göra med att 
hästar tappar greppet i marken, 
benet glider i väg och hästen 
!äker sig. Det har ju ett sam-
band många gånger med snö-
klampar och att brodden inte 
får fäste. Så det borde vara en 
större oro för !äckskador än för 
vrickningar på vintern i sam-
band med 
snöklampar.

Henrik 
Jansson 

FWCF
Hovslagar-

mäster 
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“Det borde vara  
en större oro för  
#äckskador än  
för vrickningar  

på vintern.” 

STYLTOR. Snö som byggs upp under skon gör att broddarna inte får 

 Foto: Henrik Jansson

Missat tidigare 
medlemssidor?
Ingen fara. Logga in på 
hemsidan så hittar du 
medlemssidorna från 
2017 och framåt där.

SHF:S FORTBILDNING. I månads-
skiftet februari-mars hålls 
block 3 och 6. Sen är det dax 
för examen för den grupp 
som nu har gått klart alla 
blocken, Block 1 till 7.  
Därefter är frågan om det 

blir en ny omgång av fortbild-
ningen. 
Det behöver vara minst ett 

20-tal intresserade för att det 
ska vara aktuellt att starta en 
ny omgång 
Listan över intresserade 

växer och det är fullt möjligt 
att det blir tillräckligt många. 
Vill du vara med så anmäl ditt 
intresse till kansliet redan nu 
och säkra din plats. 
Mejla till:

kansliet@hovslagareforeningen.se

Anmäl dig nu 
om du vill gå 
fortbildningen

GRATTIS NIKKI MATTSSON!  
Nikki Mattsson på BYS "ck 
SHF:s stipendium 2024 för 
”Bästa a$ärsplan”.  Stipendiet 
är ett års medlemskap så 
grattis Nikki och varmt 
välkommen i föreningen!

LANDSLAGET 2025.  Från vänster Johannes 
Sandsten Atlason, Carl Magnusson, Simon 
Bodner och Timmy Hoas (reserv). Dessutom ingår 
Jesper Eurenius, som inte är med på bilden. 

LÄRLINGSLANDSLAGET 2025.  Från vänster Malin 
Larsson, Ida Rofors, Joakim Johansson, Filippa 
Lindström och reserv Rakel Lerinder (ej med på 
bilden). 

Landslagsuttagningen 2025: Tack till BYS som ställer upp med lokaler och hästar!


